

T5/C10	T3/C15	T1/C20	T0/C24	T10/C10	T5/C5	T10/C2	T15/C3	T20/C4	תפירת קנביס רפואי
CBD Rich	CBD Rich	CBD Rich	CBD Rich	Balanced	Balanced	THC Rich	THC Rich	THC Rich	
5%	3%	1%	0%	10%	5%	10%	15%	20%	% THC
10%	15%	20%	24%	10%	5%	2%	3%	4%	% CBD
<1.5%	<1.5%	<1.5%	<1.5%	<1.5%	<1.5%	<1.5%	<1.5%	<1.5%	% CBN

## נشرة للمعالجة لاستعمال زهر الكنابيس (القنب الهندي) الطبي

**منتج الكنابيس (القنب الهندي) الطبي معرف ك "سُم خطير" واستعماله للغايات الطبية، فقط، اقرأ النشرة بتمعن حتى نهايتها قبل أن تستعمل المنتج، تحتوي هذه النشرة على معلومات موجزة. إذا كانت لديك أسئلة إضافية يجب التوجه إلى الطبيب أو إلى الصيدلي.**  
**المادة الفعالة:** زهر الكنابيس، CBD, THC (بموجب التركيبة المذكورة على ظهر العبوة).

تعلم المزيد عن ضبط الجرعة:

[https://www.health.gov.il/hozer/mmk154\\_2016.pdf](https://www.health.gov.il/hozer/mmk154_2016.pdf)

يُمنع إعطاء هذا المنتج أو جزء من محتواه للأخرين؛ لأنه قد يضر بهم، حتى لو بدا لك تشابه بين حالتك الطبيعية وحالتهم. كما أن معنى ذلك هو الأضرار بالمخدرات الذي من الممكن أن يؤدي إلى فقدان الرخصة وإلى فتح ملف جنائي.

**المجموعة الدوائية:** علاج مبنية على أساس القنب الهندي (الكنابيس)

يُمنع استعمال هذا المنتج إذا كنت حتمًا (لديك حساسية) للمادة الفعالة، أو لأي واحد من المكونات الإضافية.

**قبل العلاج احك/ي الطبيب إذا:**

- كان لديك تاريخ طبي من الإدمان على دواء أو مادة ما
- كنت تتناول/ين أو تتناول، مؤخرًا، أدوية أخرى بما فيها أدوية وصفة طبية ومكملات غذائية – فالحق/ي عن ذلك للطبيب أو الصيدلي
- كنت تعاني من مرض كبدي أو كليوي.

**تحذيرات خاصة باستعمال المنتج:**

- يمكن أن يتسبب استهلاك القنب في انخفاض مستويات السكر في الدم. يوصى بالتزود بمسل أو حلوى أو مشروب خفيف بارد ومُحلى قبل بدء الاستخدام. ينصح بإجراء مراقبة لمستويات السكر عند بدء الاستخدام.
- إذا كنت تسافر/ين إلى دول أخرى، فيجب عليك أن تفحص/ي ما إذا كانت حيازة هذا المنتج قانونية في هذه الدول، بما فيها الدول التي تمر/ين من خلالها. هذا المنتج عبارة عن سُم يخضع للرقابة، وقد تختلف وضعيته القانونية من دولة إلى أخرى
- يمنع القيادة أو تشغيل الآلات الخطيرة أثناء الاستخدام أو عندما تكون هناك مادة فعالة أو نواتج تفاعل المواد في دم متلقي/ة العلاج.
- يُمنع تناول هذا المنتج في العمرة
- عند استعمال منتج الكنابيس من نوع الزهر على شكل سجائر للتدخين، يجب اتخاذ جميع وسائل الجيدة والحذر الضرورية لاستعمال الحريق
- كل منتج كنابيس معدّ لإعطاء دوائ – صيدلي ملانم، يُمنع تجاوز التوصية الخاصة بطريقة الإعطاء التي تم تعريفها للمنتج، مثلًا: يُمنع بلع الزهر. إن بلع زهر الكنابيس يمكن أن يؤدي إلى أعراض جانبية شاذة تُدعى واحدة، من قبيل الخوف، الهذيان، وحتى الإغماء.
- لا تشكل هذه التوصيات بديلًا عن معاهدة الطبيب أو الصيدلي.
- يمنع استخدام المنتج إذا كنت حاملًا أو تخططين الحمل أو مرضعة.

**طريقة استعمال الكنابيس الطبي:**

يجب تبخير الزهر باستعمال جهاز تبخير ملانم. كما من الممكن تدخين الزهر.

**الجرعة:**

بموجب تعليمات الطبيب، فقط يجب أن تفحص/ي مع الطبيب أو الصيدلي إذا لم تكن/كوني متأكدًا/ة. يُمنع تجاوز الوجبة الموصى بها. وبغياب أمر آخر من الطبيب يجب تناول الوجبة الدنيا التي تحقق الهدف من الاستعمال.

**الأعراض الجانبية:**

كما في أي منتج، إن استعمال القنب الهندي (الكنابيس) من الممكن أن يؤدي إلى أعراض جانبية لدى بعض المستعملين. لا تُذهل/ي عند قراءة قائمة الأعراض الجانبية؛ فقد لا تعاني/ين من أي منها. إذا تقاض أحد الأعراض الجانبية، أو إذا كنت تعاني/ين من أعراض جانبية لم يُذكر في النشرة، فيجب أن تستشير/ي الطبيب. هذه الأعراض تزول، عادة، بعد وقت قصير من التوقف عن المنتج. يمكن أن تستمر الأعراض الجانبية حتى 72 ساعة بعد تناول المنتج. إن الاستعمال الثابت لكميات كبيرة يمكن أن يؤدي إلى الإضرار بالقدرة العقلية.

**الأعراض الجانبية المنتشرة:**

- الشعور بعدم التركيز والوخة الخفيفة
- نبض قلب غير مستقر (متسارع أو متباطئ)
- هبوط في ضغط الدم وفي مستوى السكر
- زيادة الرغبة في الأكل
- أوجاع الرأس
- أوجاع البطن
- التعب
- تأثرية عضلات غير صحيحة
- إنعدام الاستقرار
- الجفاف في الأعضاء المخاطية، من قبيل العينين والفم
- تأثيرات عقلية من قبيل فقدان التركيز في المدى القصير، الإضرار بخطط التفكير المتواصل، وتغيرات في إدراك الوقت والمكان
- السعال (في التدخين أو التبخير)
- احمرار في العينين
- الخوف.

**الأعراض الجانبية عند الاستعمال المزمن:**

- التعلق
- خطر أكبر للإصابة بالتهاب الشعب الهوائية المزمن، والإضرار بعمل الرئتين
- أمارات واضطرابات نفسية منتشرة أكثر لدى المتعاطلين ذوي التاريخ من الظواهر النفسية، أو التاريخ العائلي من هذه الظواهر
- هبوط في مستوى الهرمونات: FSH, LH, Prolactin و GH
- اضطرابات في جهاز الهضم واضطرابات في توازن الإلكتروليتات. انتباه خاص للمرضى الذين يعانون من قصور كليوي
- الاستعمال لـ 10 سنوات وأكثر يمكن أن يؤدي إلى ضرر دائم في النشاط العقلي.

- השפעות קוגניטיביות כמו איבוד זיכרונות בטווח הקצר, פגיעה בקו מחשבה רצוף ושינויים בתפיסת הזמן והמרחב
- שיעול (בעישון או אידי)
- אדמומיות בעיניים
- חרדה.

**תופעות לוואי בשימוש כרוני:**

- תלות
- סיכון גבוה יותר ללקות בברונכיטיס כרוני ותפקוד לקוי של הריאות
- סימפטומים והפרעות פסיכוטיות שכיחות יותר במטופלים להם היסטוריה של תופעות פסיכוטיות או היסטוריה משפחתית של תופעות אלו
- ירידה ברמת ההורמונים FSH, LH, Prolactin ו-GH
- הפרעות במערכת העיכול והפרעות במאזן אלקטרוליטים.
- תשומת לב מיוחדת בחולים הסובלים מאי ספיקה כלייתית
- שימוש לאורך 10 שנים יותר עלול לגרום לפגיעה קבועה בפעילות הקוגניטיבית.

**תופעות לוואי הנובעות בדרך כלל ממינון יתר, המחייבות התייחסות מיוחדת:**

עילפון, שינויים גדולים בלחץ הדם, בדופק, ברמת הסוכר בדם או בקצב הנשימה. מינון גבוה של החומר עשוי במקרים מסוימים, אצל אנשים בעלי נטייה מוקדמת, לגרום להתפרצות זמנית של מצבים פסיכויטיים, חרדה או הלוצינציות.

**אינטראקציות בין-תרופתיות:**

- יש להזהר או להימנע ממתן קנביס עם התרופות הבאות:
- **תרופות להורדת לחץ דם** - תיתכן ירידת יתר בערכי לחץ הדם וצורך בהתאמת מינון.
- **תרופות בעלות אפקט סימפוטומי** - כולל תכשירים לטיפול קוסמי בעין או באף שהינם בעלי פוטנציאל של ספיקה סיסטמית. תיתכן עלייה באפשרות להופעת טיקרדיה או לעלייה בלחץ הדם.
- **מדכאי מערכת CNS** - תרופות להפרעות שינה, להרגעה, אלכוהול, אופיאטים. תיתכן חיזוקן של תחושות סדציה, סחרחורת, אטקסיה, אובדן שיווי משקל וסכנת נפילה, עלייה בסיכון בהגיה ובהפעלת מכונה מסוכנת.
- **תרופות עם אפקט מרפה שרירים** - תיתכן עלייה בחולשת השריר ובסיכון לנפילה.
- **תרופות עם אפקטים אנטיכולינרגיים** - למשל נוגדי דכאון טריציקליים, נוגדי היסטמין שבשימוש נגד אלרגיה, תיתכן עלייה בפוטנציאל להופעת טיקרדיה וסחרחורת
- **נוגדי קרישה המכילים ואפרין (קומדין)** - תיתכן עלייה בממדי INR.

**תנאי אחסון:**

- יש לשמור את המוצר במקום קריר ויבש
- יש להגן מפני אור ולהרחיק את המוצר ממקור חום ואש
- יש למנוע הרעלה! את "מוצרי הקנביס" יש לשמור במקום סגור מחוץ להישג ידם של ילדים/ואו תינוקות ועל ידי כך תמנע הרעלה. אם ניטלה מנת יתר או אם בטעות בלע ילד מן התרופה, יש לפנות מיד לחדר המיון של בית-חולים ולהביא את אריזת המוצר
- אין לגרום להקאה ללא הוראה מפורשת מהרופא
- אין להשתמש במוצר אחרי תאריך התפוגה המצוין על גבי האריזה
- אחסן במקום בטוח
- אין להשליך את המוצר לביוב או לאשפה. שאל/י את הרוקח כיצד להשמיד מוצרים מבוססי קנביס שאינם בשימוש.

**היצרן וכותבתו:**

ברץ אוף לייף קנביס מניופקשרין אוף מדיקל פרודקט בע"מ, רבידים

**הבהרת איכות מוצר זה עזב את מפעלינו לאחר שגדל בתנאי גידול נאותים (IMC-GAP), עובד ונארז בתנאי יצור נאותים (IMC-GMP), ונשלח ליעדו בתנאי הפצה נאותים (IMC-GDP).** כל זאת על פי התקנים הישראליים (IMC) המפורסמים באתר האינטרנט של יחידת הקנביס הרפואי במשרד הבריאות ואשר נערכים לגבם מדיקה איכות מעת לעת ומספר פעמים בשנה על ידי משרד הבריאות/ואו מי מטעמו. כדי לשמר את איכות המוצר, עליו להיות מוחזק לכל אורך חייו בתנאים נאותים, יש לאחסן את המוצר באריזתו המקורית ולאחסן במקום חשוך ויבש ומתחת ל-25°C. יש להקפיד על סגירת האריזה נערך במעבדה מאושרת על ידי משרד הבריאות, נתוני האריזה נערך במעבדה מאושרת על ידי משרד הבריאות, על פי הנחיות הרגולציה לעמידה בתקנים ולאישור שיווק המוצר. שיטת הדיגום מאושרת על ידי משרד הבריאות ומתבססת על ריצולן מדעי סטטיסטי המייצגת את האווה. תוצאות הדיגום עומדות בתנאי משרד הבריאות לשיווק המוצר. יחד עם זאת, מדובר במוצר בוטני (גידול חקלאי), אשר השונות ברכיבו עשויה להיות גדולה מנתוני הרכיבים המופיעים על גבי האריזה. התוצר עצמו מושפע ממגוון גורמים כגון טמפרטורה, לחות, זמן ותנאי אחסון, לפיכך תנאיאחזקת מוצרי הקנביס הינם גורמים העשויים להשפיע מהותית על איכות המוצר. BOL פארמה משקיעה מאמץ רב על מנת לספק לך מוצר הולם בדרגת איכות גבוה, שתגרום לך שביעות רצון מלאה. ככל שמכיבה ללשהי (הואיל ומדובר בגידול חקלאי כאמור), עולים בכך ספקות באשר לאיכות המוצר, עליך ליצור קשר עם בית המרקחת, על מנת שנוכל לתת מענה הולם ולבחון את המקרה באופן מקצועי.

## עלון למטופל לשימוש בתפירת קנביס רפואי

**דם מסוכן CONTROLLED SUBSTANCE**

**מוצר הקנביס הרפואי מוגדר כ"ס מסוכן" השימוש בו לצרכים רפואיים בלבד. קרא בעיון את העלון עד סופו בטרם תשתמש במוצר. עלון זה מכיל מידע תמציתי. אם יש לך שאלות נוספות יש לפנות אל הרופא או אל הרוקח.**

**חומר פעיל:** תפירת קנביס, CBD, THC (בהתאם להרכב המצוין על גבי האריזה).

למידע נוסף בנושא התאמת המינון:  
[https://www.health.gov.il/hozer/mmk154\\_2016.pdf](https://www.health.gov.il/hozer/mmk154_2016.pdf)  
 אין להעביר מוצר זה או מתוך תכולתו לאדם אחר, היא עלולה להזיק להם אפילו אם נראה כי מחלתם דומה. כמו כן משמעות הדבר הינה סחר בסמים אשר עלולה להביא לאיבוד הרישיון ולתיק פלילי.

**קבוצה תרופוטיית:** טיפול מבוסס קנביס אין להשתמש במוצר אם אתה רגיש (אלרגי) לחומר הפעיל, או לכל אחד מהמרכיבים הנוספים.

**לפני הטיפול ספרי/ לרופא אם:**

- יש לך היסטוריה של התמכרות לתרופה או חומר כלשהו
- במידה והנך לוקח/ת או לקחת לאחרונה תרופות אחרות כולל תרופות מרשם ותוספי תזונה - ספרי/ על כך לרופא או לרוקח
- הינך סובל ממחלת כבד או כליות.

**אזהרות מיוחדות הנוגעות לשימוש במוצר:**

- צריכת קנאביס עלולה לגרום לירידה בערכי הסוכר בדם. מומלץ להצטייד בחטיף או ממתק או במשקה קל צונן וממותק לפני תחילת השימוש. מומלץ לבצע ניטור רמות סוכר בתחילת השימוש
- אם הנך נוסע/ת למדינות אחרות, עליך לבדוק האם חוקי ההחזיק מוצר זה במדינות אלו, כולל מדינות דרכן את/ה עובר/ת. מוצר זה הינו סם תחת פיקוח ויתכן כי הסטטוס החוקי שלו שונה במדינות שונות
- אין לנהוג או להפעיל מכונות מסוכנות בעת השימוש או כאשר קיים חומר פעיל או תוצרי פירוק של החומרים בדם המטופל/ת
- אין ליטול מוצר זה בחושך
- בשימוש במוצר קנביס מסוג תפרחות בתצורת סיגריות לעישון, יש לנקוט בכל אמצעי הזהירות הנצרכים בשימוש באש
- כל מוצר קנביס מיועד למתן פרמקולוגי מתאים, אין לחרוג מההמלצה לאופן המתן שהוגדרה למוצר, לדוגמא: אין לבלוע תפרחות
- המלצות אלו אינן מהוות תחליף לשיחה עם הרופא או הרוקח
- אין להשתמש במוצר אם את בהיריון, מתכננת היריון או מניקה

**אופן השימוש בתפירת קנביס רפואי:**

יש לאדות את התפרחת על" שימוש במכשיר אידי מתאים. כמו כן, ניתן לעשן את התפרחת.

**מינון:**

בהתאם להוראות הרופא בלבד. עליך לבדוק עם הרופא או הרוקח אם אינך בטוח/ה. אין לעבור על המנה המומלצת. בהיעדר הוראה אחרת מרופא, יש ליטול את המנה הנמוכה ביותר המשגה את מטרת השימוש.

**תופעות לוואי:**

כמו בכל מוצר, השימוש בקנביס עלול לגרום לתופעות לוואי בחלק מהמשתמשים. אל תיבה/י למקרא רשימת תופעות הלוואי. יתכן ולא תסבלו באף אחת מהן. אם אחת מתופעות הלוואי מחמירה, או כאשר את/ה סובל/ת מתופעת לוואי שלא צוינה בעלון - עליך להיוועץ עם הרופא. תופעות אלו חולפות בדרך כלל זמן קצר לאחר ההסתגלות למוצר. כשקנביס ניטל במתן אוראלי, תופעות הלוואי עלולות להימשך עד 72 שעות לאחר ניטלת המוצר. שימוש קבוע בכמויות גבוהות, עלול להוביל לפגיעה ביכולות הקוגניטיביות.

**תופעות לוואי שכיחות:**

- תחושת ריחוף וסחרחורת קלה
- דופק לא יציב (מואץ או איטי)
- ירידה בלחץ דם וברמת הסוכר
- תיאבון מוגבר
- כאבי ראש
- כאבי בטן
- עייפות
- קואורדינציה לקויה
- חוסר יציבות
- יובש באברים יריים כמו עיניים ופה

## Patient Pamphlet for the Use of Medical Cannabis Flowers

**Medical Cannabis products are defined as "Illicit Drugs", and use thereof is permissible for medical purposes only. Read this entire pamphlet carefully prior to using the product. This pamphlet contains summary information. For any additional questions, you should seek consultation from a physician or a pharmacist.**

**Active ingredients:** Cannabis flowers, CBD, THC (according to the composition noted over the package).

For more information about titration:  
[https://www.health.gov.il/hozer/mmk154\\_2016.pdf](https://www.health.gov.il/hozer/mmk154_2016.pdf)

It is prohibited to transfer this product or any portion thereof to any other person. It might be harmful to them even when it appears that they are suffering from a similar medical illness. In addition, doing so constitutes drug trafficking, which might result in losing the license and in a criminal record.

**Therapeutic group:** Cannabis based treatment.

This product is not to be used if you have a sensitivity (allergy) to the active ingredient, or any of the additional components.

**Consult with a Physician Prior to the Use in any of the Following Events:**

- You have a history of addiction to a medication or any substance whatsoever
- If you currently or recently have been using other medications - including prescription drugs and nutritional supplements - inform the physician or pharmacist of such use
- If you are suffering from a liver or kidney disease.

**Specific Warnings Related to the Use of the Product:**

- Cannabis consumption may lower blood glucose. We recommend having a snack or candy, or a cold sweetened soft drink near you before beginning use. We recommend monitoring blood glucose levels at the start of use.
- If you are travelling to other countries, you need to check whether it is legal to be in possession of this product in those countries, including countries through which you pass on your way to the destination country. This product is a drug, subject to legal supervision. It is possible that its legal status may differ between various countries
- Do not drive or operate dangerous machinery during use, or when the active substance or decomposition products of the substances are present in your bloodstream.
- This product is not to be taken in the dark or insufficient lighting conditions
- Upon using Cannabis flowers type product, in the form of cigarettes for smoking, all precautions required in the event of use of fire are to be taken
- Each Cannabis product is designated for a specific pharmacologic administration. The indication of the administration method defined for the product should not be deviated. For example: flowers should not be swallowed. Swallowing a Cannabis flowers might induce undesirable immediate side effects, such as anxiety, delusions and even loss of consciousness
- These guidelines do not substitute a consultation with the physician or pharmacist.
- Do not use the product if you are pregnant, planning a pregnancy, or breastfeeding.

**Method of Use of Medical Cannabis Flowers:**

The flowers should be evaporated by using a suitable vaporizer. The flowers can also be smoked.

**Dosage:**

The dosage is to be defined in compliance with the physician's instructions only. In the event of any doubt, you must verify the proper dosage with a physician or a pharmacist. The recommended dosage should not be exceeded. In the absence of any other instruction from a physician, the minimal dosage that achieves the purpose of use should be taken.

**Side effects:**

As with any other product, the use of Cannabis may induce side-effects for some users. Do not be alarmed upon reading the list of side-effects. It is possible that you will not suffer from any of those. If any one of the side-effects is becoming worse over time, or in the event you are suffering from a side-effect not listed in this pamphlet - you must consult a physician. These side-effects usually pass shortly after the adjustment period to the product. These side-effects may last for up to 72 hours after taking the product. A regular use in high dosages, may result in diminished cognitive functions.

**Common side-effects:**

- Feeling light headed and slight dizziness
- Unstable pulse (elevated or decreased)
- Decrease in blood pressure and sugar levels
- Increased appetite
- Headaches
- Stomach aches
- Fatigue
- Diminished coordination
- Lack in stability
- Dryness of mucosal body organs such as the eyes and mouth
- Cognitive effects such as loss of short term memory, decrease a coherent line of thought and changes in time and space perceptions
- Coughing (while smoking or evaporation)
- Redness of the eyes
- Anxiety.

**Side-Effects Upon Chronic Use:**

- Dependency
- Higher risk of suffering from chronic bronchitis and lung dysfunction
- More common psychotic symptoms and disorders in patients with a personal or family history of psychotic phenomena
- Decrease in the hormone levels of FSH, LH, PROLACTIN and GH
- Disorders in the digestive system as well as disorders in the electrolytic balance. Special caution should be taken in cases of patients who suffer from renal failure
- Use over a period of 10 year or longer may result in permanent impairment in cognitive function.

**Side-Effects Commonly Induced by Over-Dose, which Demand Special Attention:**

Syncope, substantial changes in blood pressure, blood sugar levels or speed of breath. High dosage of the substance might, in certain cases, for people with pre-inclination, induce

temporary manifestation of psychotic conditions, anxiety or hallucinations.

**Drugs interactions:**

Cannabis should be used with caution or avoided altogether in combination with the use of any of the following medications:

- Blood sugar level reduction medications** - a hyper-reduction in blood glucose values may occur, which will require adjusting their dosage upon the beginning or modification of the Cannabis treatment.
- Blood pressure reduction medications** - a hyper-reduction in blood pressure values may occur, which will require adjusting their dosage.
- Symptomatic effect medications** - including preparations for local treatment of the nose and eyes, which have the potential for systemic absorption. There is an increased possibility for the appearance of tachycardia or increased blood pressure.
- CNS system depressants** - medications for sleep disorders, for tranquilization, alcohol, opiates. Enhancement of sensations of sedation, dizziness, ataxia, loss of balance, and risk of falling may occur. Increased risk of driving and operating heavy machinery.
- Muscle relaxation effect medications** - increase in muscle weakness and risk of falling may occur.
- Anticholinergic effect medications** - for example, tricyclic anti-depressants, anti-allergenic anti histamines. Increase in the potential for the occurrence of tachycardia and dizziness.
- Anticoagulants containing warfarin (Coumadin)** - INR index values may increase.

**Storage conditions:**

- Product must be stored in dry and cool conditions
- Product must be protected from exposure to light, sources of heat and fire
- Prevent poisoning! The "Cannabis products" must be kept in a safe location outside the reach of children and/or babies, and in this way, you will prevent poisoning. In the event of an over-dose was taken, or if a child accidentally swallowed the medicine, you must immediately refer to the Emergency Unit in a nearby hospital, and bring the product's package with you
- Do not induce vomiting without explicit orders from a physician
- Do not use the product after the expiration date noted over the package
- Store in a safe location
- The product should not be disposed of into the sewage system or trash. Ask the pharmacist regarding the appropriate manner of disposal of un-used Cannabis products.

**The Manufacturer and its Address:**

Breath of Life Cannabis Manufacturing of Medical Product Ltd., Revadim

**QUALITY DISCLAIMER** Our facilities released this product after cultivating it under proper IMC-GAP growing conditions, processing and packing it under appropriate IMC-GMP production conditions, and shipping it to its destination under suitable IMC-GDP distribution conditions. This was all in accordance with Israeli IMC standards published on the website of the Ministry of Health's Medical Cannabis Division, which are subject to periodic quality assessments several times a year by the Ministry of Health and/or someone on its behalf. To preserve the quality of the product, it must be kept under the proper conditions throughout its life. The product should be stored in its original packaging and stored in a dark, dry place below 25°C. Care must be taken to close the package to prevent light and moisture penetration. Sampling for batch data determination is conducted in a laboratory approved by the Ministry of Health according to the regulatory guidelines for standard compliance and product marketing approval. The sampling method, approved by the Ministry of Health, is based on a scientific and Statistical rationale representing the batch. The sampling results comply with the Ministry of Health's terms for product marketing. At the same time, this is a botanical product (an agricultural crop), where the variability in its components may be greater than the component data appearing on the packaging. The product itself is influenced by a variety of factors such as temperature, humidity, time and storage conditions; as such, conditions for maintaining cannabis products are factors that can have a significant impact on product quality. BOL Pharma invests considerable effort into providing you a suitable high-caliber product leaving you completely satisfied. If for any reason (since this is an agricultural crop) you have doubts as to product quality, please contact your local pharmacy so we may provide an appropriate response and a professional review of the issue.

أعراض جانبية ناتجة، عادة، عن جرعة زائدة، تستلزم تطرفاً خاصاً: الإغماء، تغيرات كبيرة في ضغط الدم، في النبض، في مستوى السكر في الدم، أو في وتيرة التنفس. جرعة عالية من المادة من الممكن - في حالات معينة - أن تؤدي لدى الأشخاص أصحاب الميل الميلى إلى اندفاع مؤقت لحالات نفسية، خوف، أو هلوسة.

**التفاعلات بين الأدوية:**

- يجب الحذر أو الامتناع عن إعطاء القنب الهندي (الكنابيس) مع الأدوية التالية:
- أدوية لخفض السكر في الدم** - قد يطرأ انخفاض زائد في مستويات الجلوكوز في الدم، وحاجة إلى ملاءمة الجرعة مع بداية أو تغيير العلاج بالقنب الهندي (الكنابيس).
- أدوية لخفض ضغط الدم** - قد يطرأ انخفاض زائد في قيم ضغط الدم وحاجة إلى ملاءمة الجرعة.
- أدوية ذات تأثير أماراتي** - بما في ذلك المستحضرات للعلاج الموضعي في العين أو الأنف، ذات القدرة على الامتصاص الجهازى. قد تزيد فرصة ظهور تسرع القلب، أو ارتفاع في ضغط الدم.
- مشببات جهاز CNS** - أدوية لاضطرابات النوم، للتهبنة، الكحول، الأفيونات. قد تتعزز مشاعر التثؤن، الدوخة، الترنج، فقدان التوازن وخطر السقوط، وزيادة الخطر في السيقا وفي تشغيل الماكينات الخطرة.
- أدوية ذات تأثير معالج للعضلات** - قد يزداد ضعف العضل وخطر السقوط.
- أدوية ذات تأثيرات مضادات الكولين** - من قبيل مضادات الاكتئاب الثلاثية الحلقات، ومضادات الهيستامين المستعملة ضد الحساسية. قد تطرأ زيادة في إمكانية ظهور تسرع قلب ودوخة.
- مضادات التخثر التي تحتوي على فاريبرين (كومادين)** - قد يحدث ارتفاع في مؤشرات INR.

**شروط الحزن:**

- يجب حزن المنتج في مكان بارد وجاف
- تجب حمايته من الضوء وإبعاده عن مصدر الحرارة والنار
- امنع/ي التسمم! يجب حفظ "منتجات الكنابيس" في مكان مغلق خارج متناول أيدي الأولاد و/أو الأطفال، وإلك بذلك تمنع التسمم. إذا تناولت وجبة زائدة، أو إذا قام طفل - عن طريق الخطأ - بابتلاع شيء من الدواء يجب التوجه، فوراً، إلى غرفة الطوارئ في المستشفى وإحضار علبة المنتج.
- يُمنع التسبب بالتقيؤ بدون أمر واضح من الطبيب
- يُمنع استعمال المنتج بعد تاريخ انتهاء الصلاحية المذكور على ظهر العلبة
- يُحزن في مكان آمن
- يُمنع إلقاء المنتج في المجاري أو القمامة. اسأل/ي الصيدلي عن كيفية إتلاف منتجات مبنية على أساس القنب الهندي (الكنابيس) غير مستعملة.

**المنتج وعنوانه:**

بريث أوف لايف م.ص.، Manufacturing of Medical Product Ltd. رفاديم.

**توضيح جودة** ترك هذا المنتج مصنعاً بعد نموه في ظروف نمو مناسبة (IMC-GAP)، وتمت معالجته وتعبئته في ظروف إنتاج مناسبة (IMC-GMP)، وشحن إلى وجهته في ظروف توزيع مناسبة (IMC-GDP). كل ذلك وفقاً للمعايير الإسرائيلية (IMC) المنشورة على موقع الإنترنت لوحدة القنب الطبية في وزارة الصحة، والتي تخضع للتقييم جودة من حين لآخر عدة مرات في السنة من قبل وزارة الصحة و/أو من ينوب عنها. من أجل الحفاظ على جودة المنتج، يجب الاحتفاظ به طوال حياته في ظل ظروف مناسبة يجب تخزين المنتج في عبوته الأصلية وتخزينه في مكان مظلم وجاف أقل من 25 درجة مئوية. يجب إغلاق العبوة لمنع دخول الضوء والرطوبة. تتم عملية أخذ العينات لتحديد بيانات الدفعات في مختبر معتمد من قبل وزارة الصحة، وفقاً للتوجيهات التنظيمية لامتثال للمعايير والموافقة على تسويق المنتج. تمت الموافقة على طريقة أخذ العينات من قبل وزارة الصحة وهي تستند إلى أساس منطقي إحصائي علمي يمثل الدفعة. تتوافق نتائج أخذ العينات مع شروط تسويق وزارة الصحة للمنتج. بالرغم من ذلك، يدور الحديث هنا عن منتج نباتي (محصول زراعي)، حيث يمكن أن يكون الاختلاف في مكوناته أكبر من معطيات المكونات الموجودة على ظهر العبوة. يتأثر المنتج نفسه بعدة عوامل مثل درجة الحرارة، الرطوبة مدة وظروف التخزين، وبالتالي فإن ظروف حفظ منتجات القنب هي عوامل يمكن أن يكون لها تأثير كبير على جودة المنتج. تبذل BOL فارم الكثير من الجهد لتزويدك بمنتج عالي الجودة يمنحك الرضا التام. إذا كان لديك أي شكوك حول جودة المنتج لأي سبب من الأسباب (بما أنه محصول زراعي كما ذكرنا)، فيجب عليك الاتصال بالصيدلية حتى تتمكن من الاستجابة بشكل مناسب وفحص الحالة بشكل مهني.

הסמל	ההליך / הפעולה	
	הקנביס עבר הליך הורדת עומס מיקרוביאלי באמצעות הקרנה בקרינת גמא	
	הקנביס עבר הליך הורדת עומס מיקרוביאלי באמצעות "פסטור קר" (הקרנה בקרינת בטא)	הורדת עומס מיקרוביאלי
	הקנביס עבר הליך הורדת עומס מיקרוביאלי באמצעות "פלזמה קרה"	
	הקנביס עבר הליך הורדת עומס מיקרוביאלי באמצעות אוזון	
	בעת גידול הקנביס בוצע שימוש בתכשירים כימיים מורשים	
	בעת גידול הקנביס בוצע שימוש בהדברה ביולוגית ("חרקים מועילים")	הדברה
	בעת גידול הקנביס בוצע שימוש בחומרי הדברה המותרים בחקלאות אורגנית בלבד	
	בעת גידול הקנביס לא בוצע כל שימוש בחומרי הדברה	